

[Text]

Then appointment at large under the act, from Toronto, Mrs. Cecile Metrick, President, Elte Carpets Limited, Toronto and member of National Ballet School Committee. Also at large from Fort Smith, Northwest Territories, Mr. Paul Kaeser, Sr., Mayor of the Town of Fort Smith, Northwest Territories and owner of a retail business in Fort Smith.

Also at large from Vancouver, B.C., Mr. Stuart Lefeaux who is the Superintendent of the Vancouver Parks Board.

À titre individuel, de Montréal, nous avons M^{me} Solange Chapat-Rolland, directeur des Affaires publiques à CKAC et éditorialiste, et présidente honoraire de la Presse internationale féminine.

The Commissioners who were not able to attend this morning's meeting include, from Toronto, Mr. Richard Soberman, Vice-President, Planning, Ontario Transportation Development Corporation.

Il y a aussi un nouveau commissaire de Moncton qui n'a malheureusement pu venir à la réunion d'aujourd'hui; il s'agit de M^{me} Muriel Roy, directrice de la faculté de Sociologie à l'Université de Moncton, au Nouveau-Brunswick.

This morning, Mr. Chairman, the commissioners have unanimously adopted a resolution which I will proceed to read to you.

We, members of the National Capital Commission, resolve without reservation or qualification that the statement prepared for the Special Joint Parliamentary Committee on this 27th day of May, 1976, to be presented on our behalf by the Chairman of the National Capital Commission, expresses our views concerning the National Capital Region and the National Capital Commission itself.

This was carried unanimously.

Some hon. Members: Hear, hear!

Mr. Gallant: As I have just indicated the Commissioners come from the ten provinces, from the Northern Territories and of course from the National Capital Region itself. They in fact represent the national character, the national being of our capital. I will return again to this major issue, the major issue in our view, that the National Capital must stand for all of Canada and not just for regional or local pieces of it.

Your Committee has heard from many local authorities since I last appeared before the Committee. The NCC you will understand, quite naturally, has raised its collective eyebrows pretty high at some of the claims of the local authorities though we respect, of course, the motives which inspired these claims.

Today, I would like to direct my comments toward certain issues which have arisen in your hearings since I last testified in December. These issues relate fundamentally to planning in the national interest for the capital, proposed structures for the governing of the National Capital Region and relations between the national and the local, provincial jurisdictions.

[Interpretation]

Ensuite, nommée à titre individuel en vertu de la loi, M^{me} Cecile Metrick, présidente, Elte Carpets Limited, de Toronto et membre de la National Ballet School Committee (Commission de l'école nationale de ballet). À titre individuel aussi, de Fort Smith (Territoires du Nord-Ouest), M. Paul Kaeser Sr., maire de la ville de Fort Smith (Territoires du Nord-Ouest) et propriétaire d'une entreprise de détail de Fort Smith.

Également à titre individuel, de Vancouver (Colombie-Britannique), M. Stuart Lefeaux qui est surintendant du Conseil des parcs de Vancouver.

Also at large, from Montreal, Mrs. Solange Chapat-Rolland, director of Public Affairs at CKAC, editorialist, and honorary president of the International Women's Press.

Certains commissaires n'ont pas été capables d'assister à la réunion de ce matin, c'est le cas de M. Richard Soberman, de Toronto, vice-président à la planification de l'Ontario Transportation Development Corporation.

There is also a new commissioner from Moncton, who unfortunately could not attend today's meeting; it is Mrs. Muriel Roy, director of the faculty of Sociology at the University of Moncton, New Brunswick.

Ce matin, monsieur le président, les commissaires ont adopté à l'unanimité une résolution que je vais vous lire immédiatement.

Nous, membres de la Commission de la capitale nationale, déclarons sans réserve ni qualification que la déclaration préparée pour le Comité mixte spécial de la Capitale nationale et qui sera lue en notre nom par le président de la Commission de la Capitale nationale le 27 mai 1976 exprime nos opinions en ce qui a trait à la région de la capitale nationale et à la Commission de la capitale nationale elle-même.

Cette résolution a été adoptée à l'unanimité.

Des voix: Bravo!

M. Gallant: Comme je viens de le montrer, les commissaires représentent toutes les provinces et les Territoires du Nord-Ouest ainsi que la Région de la Capitale nationale elle-même. En réalité ils représentent l'esprit national, le caractère national de notre capitale. Je reviendrai à cette question très importante, la plus importante à notre avis, d'une capitale qui doit représenter l'ensemble du Canada et non pas uniquement une seule région ou une partie du pays.

Depuis ma dernière comparution devant votre comité, vous avez entendu plusieurs représentants des administrations municipales. Naturellement, comme vous le comprendrez, certaines de leurs revendications nous ont paru étranges, même si nous respectons les motifs qui les ont inspirées.

J'aimerais examiner avec vous aujourd'hui certaines questions soulevées au cours des audiences tenues depuis décembre. Ces questions portent essentiellement sur la planification de la Capitale nationale dans l'intérêt national, sur les structures proposées pour l'administration de la Région de la Capitale nationale et sur les relations entre les autorités nationales, d'une part, et les administrations provinciales et municipales, d'autre part.